
ASKON: Kamuya iş yapan inşaat firmalarına fesih hakkı tanınmalı
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5 gün boyunca yoğun ziyaretçi ilgisi ile gerçekleştiri-
len fuar ile 5 yıl sonra sektör temsilicileri bir araya 
geldi. KOMATEK 2022 bu yılın Türkiye'de düzenlenen 
yılın ilk uluslararası fuarı olarak da kayıtlara geçti.1990 
yılından beri her iki yılda bir olmak üzere bugüne kadar 
toplam 15 kez gerçekleşen ve Türkiye’nin hitap ettiği ti-
cari coğrafyanın en önemli iş ve inşaat makineleri fuarı 
olma özelliğine sahip KOMATEK Fuarı son olarak 
2017 yılında Ankara’da düzenlenmişti. 

Ankara’da yapımı süren fuar alanının tamamlan-
ması ile bir sonraki fuarın yine Ankara’da düzenlen-
mesi bekleniyor 

 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank da  
KOMATEK fuarını ziyaret edenler arasındaydı 
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa Varank da An-

talya Fuar ve Kongre Merkezi'nde (ANFAŞ) organize 
edilen 16. Uluslararası İş ve İnşaat Makina, Teknoloji 
ve Aletleri İhtisas Fuarını ziyaret edenler arasına ka-
tıldı. Ziyaret öncesi yapılan toplantıda bir konuşma 
yapan Varank alanın-
daki tek ihtisas fuarı 
olan KOMATEK'in bu 
yıl 40'ı yabancı 220 
firmaya ev sahipliği 
yaptığını belirtti. Gös-
terilen ilgiyle fuarın 
Avrasya'nın en büyük 
iş makinaları fuarı 
olarak kayıtlara geçti-
ğine dikkat çeken Va-
rank, bundan böyle 
etkinliğin Türk şirket-
lerinin yeni pazarlara 
açılmasına imkan 
veren buluşma nok-
tası olduğunu ifade 
ederek "Sergilenen yenilikçi ürün ve teknolojilere ba-
kınca, bu fuar için Ar-Ge pazarı dersek herhalde yanlış 

olmaz.” dedi. 
Dünyada ve bölgede yaşanan olumsuzluklara kar-

şın Türkiye'nin geçtiğimiz yılın son çeyreğinde yüzde 
9,1 yıl genelinde de yüzde 11'lik bir büyüme elde etti-
ğini kaydeden Bakan Varank, G-20, OECD 
ve AB ülkeleri içinde en yüksek perfor-
mansı gösteren ülke olduklarının altını 
çizdi. 

Söz konusu büyümenin sanayi sektörü 
rehberliğinde gerçekleşmesinin gurur vesi-
lesi olduğunu söyleyen Varank, "2021'deki 
istihdamda bir önceki yıla göre 3,2 milyon-
luk bir artış söz konusu. Bu artışla işsizlik 
oranı yüzde 11,4'e geriledi. İhracatımız, 
Cumhuriyet tarihinde görülmemiş başarı-
lara imza atıyor. Geçen yılı 225 milyar do-
larlık ihracatla kapattık. Bu sene de trend 
artarak sürmekte. İnşallah enflasyondaki 
dalgalanmanın da son bulmasıyla büyük 
ve güçlü Türkiye hedefine daha çok yakla-

şacağımız bir döneme girece-
ğiz." şeklinde konuştu. 

 
2022 dış satım hedefi  
27 milyar dolar 
Makina sektörünün 17 bin 680 firmayla 

faaliyet gösterdiğini, sektörün 153 milyar 
dolar hasılatı geçtiğini ve 23 milyar dolar 
ihracat rakamını yakaladığını bildiren Va-
rank, 2022'de sektörün dış satımının 27 
milyar doları bulmasını öngördüklerini dile 
getirdi. 

 
Emre Gencer: “Rusya ile özel  
ticaret mekanizması kurulmalı” 
Toplantıda bir diğer konuşmacı ise Ma-

kina İmalatçıları Birliği Başkanı Emre 
Gencer oldu. Gencer şöyle konuştu: “Ülkemiz ile 
Rusya arasında özel bir karşılıklı ticaret mekanizması 

geliştirilmesi ve uygulanmasının sorunun çözümüne 
katkı sağlayacağını düşünüyoruz. Öte yandan enerji 
ve temel girdilerimizde olağanüstü artışlar sektörümüz 
açısından acil işletme sermayesi ihtiyacı ortaya çıkar-

mıştır. Bu sorunun aşıl-
ması amacıyla, yeni bir 
Kredi Garanti Fonu prog-
ramı ihdas edilmesinin, 
yararlı olacağını düşünü-
yoruz.” 

Rusya ve Ukrayna kri-
zinin tez zamanda çözül-
mesini isteyen Gencer, 
ticari ilişkilerinin çok 
önemli olduğunu söyledi. 
Gencer şöyle devam etti: 
“Makine sektörü olarak 
2022 yılına 27 milyar 
dolar ihracat gibi çok id-
dialı bir hedefle başladık. 
Dışarıya bağımlı olduğu-
muz enerji ve emtia fiyat-
larında yavaş da olsa 
dengelenme sinyalleri alı-

yorduk. Rusya-Ukrayna savaşı şokuyla karşılaştık. So-
runun kısa sürede müzakere yoluyla çözümlenmesini 
umut ediyoruz. Rusya ve Ukrayna ile ticari ve ekono-
mik ilişkilerimiz, karşılıklı olarak bağımlılık olarak nitele-
yebileceğimiz yoğunluktadır. Dolayısıyla bu ülkelerle 
ticaretimizi her koşulda sürdürmek zorundayız. Rusya, 
makine sektörümüzün en büyük ilk beş pazarı ara-
sında yer almaktadır. Geçen yıl bu ülkeye yönelik ma-
kine ihracatımız ilk kez 904 milyon dolar düzeyine 
ulaşmıştır. Ukrayna da, yıllık 342 milyon dolar makine 
ihracatımız ile en önemli pazarlarımız arasında yer al-
maktadır. Rusya’ya yönelik ihracatımızın sürdürülebil-
mesi için, öncelikle sorunların aşılması gerekecektir.” 

KOMATEK 2022 Fuarı 13 Mart 2022 Pazar akşamı 
bir sonraki buluşmaya kadar kapılarını kapattı. 

Anadolu Aslanları İş Adamları Derneği (ASKON) Kayseri Başkanı Ali Özcan, kamuya 
iş yapan inşaat müteahhitlerine şartsız tasfiye hakkı verilmesi gerekir dedi.  

Yüksek enflasyon ile beraber gelen zamlarla ilgili inşaat sektörleri birimiyle bir 
araya gelerek konuya ilişkin açıklama yapan ASKON Kayseri Başkanı Ali 
Özcan, “ASKON Kayseri bünyesinde çok sayıda inşaat sektör temsilcilerimiz 
var. Geçtiğimiz günlerde inşaat sektörleri birim başkanımız ve ekibiyle bir araya 
gelerek neler yapılması gerektiği üzerine istişarelerde bulunduk. Sonuç itibariyle 
temsilcilerimiz adil koşullarda fiyat farklarının belirlenmesi ve şartsız tasfiye 
hakkı gelmesi gerektiğini belirttiler. Malum olduğu üzere salgının ardından önce 
döviz kurlarında artış ardından savaş nedeniyle gelen artışlar inşaat sektörünü 
durdurdu. Fiyatlar günlük zamlı olarak değişiyor. Sektörün hammadde satıcıları 
günlük fiyat veriyor. Dün aldığınız fiyata bir sonraki gün alamıyorsunuz. Bu 
durum içerisinde kamudaki sözleşmelere dair yapılan güncellemeler son derece 
yetersiz kalmaktadır. Oluşan durumla birlikte firmalar işleri durdurdular. Kamu ile 
iş yapan inşaat firmaları batmanın eşiğine geldiler. Bunun neticesiyle inşaat sek-
töründe çalışanlarda işsizlik baş gösterdi. Bunun yanı sıra kamunun belirtmiş ol-
duğu iş bitirme günlerinin gecikeceği durumlar aşikâr oldu. İşlerin durması ve 
gecikmesi yapılan planların akim kalmasına neden olacaktır. Bu durumların 
devam etmemesi için müteahhitlerin yüksek enflasyon karşısında ezdirilmemesi 
gerektiğini vurguluyoruz.” açıklamasında bulundu. 

“Mesela akaryakıt fiyatı zamlı öngörülerek 7 TL üzerinden hesaplanmış.  
Gelinen nokta itibariyle 20 lirayı geçen akaryakıt bedeli var” 

ASKON Kayseri Başkanı Ali Özcan, “Çok basit hesap-
lar ile oluşan zararı görebilirsiniz. İlk sözleşme yapılırken 
belirlenen akaryakıt fiyatı zamlı öngörülerek 7 Tl üzerin-
den hesaplanmış. Gelinen nokta itibariyle 20 lirayı geçen 
akaryakıt bedeli var. Bunu tüm ürünlere yansıtabilirsiniz. 
Bugün itibariyle birçok üründe %400’lere varan zamlar 
oluştu. Bırakın sektörde kâr etmeyi, projeyi bitirme şansı 
kalmadı. Bunun için günü kurtarma çabası yerine sağlam 
temellere oturmuş, güçlü adımlar atılması gerekiyor.  Bu 
işi sadece fiyat farkına indirgeyip bırakmamak gerekir. 
Böyle olduğu sürece ne verilirse verilsin şantiyeler açıl-
maz sektör batar. Bu nedenle fesih hakkı kesinlikle olmalı-
dır. Ülkemiz genelinde kanal işleri, yol yapımları, okulların 
inşası, kentsel dönüşümler gibi çok sayıda yapım mevcut-
tur. Bu işlerde ya fiyat farkları tekrar adil şekilde hesaplan-
malı ve tasfiye hakkı yasa ile çıkartılmalıdır. Bu sorunun 
yetkililerce bir an önce ele alınması gerektiğini düşünüyo-
ruz” şeklinde konuştu. 

Antalya’da gerçekleştirilen KOMATEK 2022 Fuarı başarıyla tamamlandı
9 Mart 2022 Çarşamba günü açılan KOMATEK 2022 16’ncı Uluslararası İş ve İnşaat Makine,  
Teknoloji ve Aletleri İhtisas Fuarı başarıyla sonuçlandı. Bu yıl fuara yerli ve yabancı 220 firma katıldı. 

Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mustafa 
Varank da ziyaretçiler arasındaydı

Taahhüt Haber KOMATEK’2022’de 
standında ziyaretçilerine 

 bültenlerini dağıttı

Sakarya Büyükşehir, Pamukova Meydanı için çalışmalara başladı
Büyükşehir Belediyesi, Pamukova’ya bir meydan kazandırılması için çalışmalara 

başladı. Konu ile ilgili bir açıklama yapan  Sakarya Büyükşehir Belediye Başkanı 
Ekrem Yüce, “Bir meydan ihtiyacı vardı, kamulaştırmayı yapmamızı istediler başla-
dık. Şimdi buraya yeni bir meydan kazandırmak için yola çıktık, bölge halkına hayırlı 
olsun” dedi. Meydan projesinde arazi kamulaştırması için mecliste yetki verildi. 

 
“Meydan projesiyle ilgili kamulaştırma için yetkimizi aldık.” 
Projenin detaylarını anlatan Başkan Yüce, “Pamukova’da meydanımız yoktu, ka-

mulaştırma gerekiyordu. Geldiler kamulaştırmayı halledin dediler, devreye girdik. 
Meydan projesiyle ilgili kamulaştırma için yetkimizi aldık. İlçe belediyesiyle bir iş birliği 
hâsıl oldu. Güzel bir çalışma yapacağız, bu ilçemize güzel bir meydan kazandırmayı 
arzu ediyoruz. Bu şehrin her bir ilçesi hizmetlerin en güzelini hak ediyor. Daha önce 
de meydan kazandırdığımız ilçelerimize yenilerini ekliyoruz. Her bölgeye tarihini, do-
kusunu, geleneklerini ve göreneklerini yansıtan, bakıldığında huzur veren, buluşma 
noktaları olacak meydanları inşa ediyoruz. İmkânlarımız elverdiğince yeni proje ve 
yatırımlar yapmaya devam edeceğiz. Hayırlı olsun” dedi. 


